
  

 

Referat fra Skolebestyrelsesmøde  
Den 27. marts 2025 fra kl. 17.30–20.00  

(der serveres lidt at spise til at starte med) 
Susåskolen afd. Holsted 

Tilstede: Stefan, Camilla, Bendt, Stine, Palle Lisbeth, Mette, Dorte, Søren, Nikolaj og Sisse 
Fravær: Stine, Rikke M., Maria S., Zander, Julius, Mads og Maria F. 
Gæst:  

 
Punkter: (I) = Information, (B) = Behandling, (D) = Drøftelse 

233 - 17.30-17.35 
Dagsorden  
 

Dagsordenen er godkendt 
 

234 - 17.35-17.55 
Nyt fra formand, ledelsen, 
bestyrelsesmedlemmer, 
medarbejder- og 
elevrepræsentanter,  
(I) 
 

• Tilbagemelding fra Speeddate-møde med BUU den 26/2 

• Status overflytninger og fagfordeling   
 

Referat: 
Palle og Lisbeth har deltaget i speeddate-møde med BUU. Det var en 
rigtig god oplevelse med udelukkende positive tilbagemeldinger på 
Susåskolens arbejde fra de deltagende politikere. 
 
Juniormesterlære-ordningen for 8. og 9. årgang, der træder i kraft fra 
næste skoleår, oprettes i Næstved Kommune på Kobberbakkeskolen 
afd. Sjølund og evt. på Sct. Jørgens Skole og Der kommer nærmere 
information til elever og forældre i nærmeste fremtid. 
 
Orientering om den igangværende fagfordelingsproces.  
 

235 - 17.55-18.10 
Pædagogisk strategi  
(I) 
 

• Præsentation af den pædagogiske strategi startende fra 
kommende skoleår. 

• Der etableres et samarbejde med Absalon omkring fag-faglig 
indsats i dansk og matematik.    

 
Referat: 
Orientering om de næste tre års pædagogiske strategi. 
 

 

236 – 18.10 -18.30 
Timebank 
(I/D) 
 

• I forbindelse med kvalitetsprogrammet for folkeskoler, så 
indføres der en timebank. Kort orientering om hvordan 
timebankens ressourcer forventes at blive benyttet på 
Susåskolen, og drøftelse af disse tanker.  

• Udskudt fra sidste bestyrelsesmøde.  
 
Referat: 
Præsentation af Susåskolens prioritering af timebankens ressourcer. 
Inklusions- og trivselsfremmende indsatser er prioriteret.  

 

 Pause 



  

237 - 18.35-19.05 
Præsentation af skolens 
dataark 
(I/D) 
 

• Skolen følger trivsel og faglige data tæt. Her gennemgås det 
samlede dataark, og der er mulighed for at gå i dybden med 
hvordan skolen arbejder med indsatser og progression omkring 
klassers udvikling.  

 
Referat: 
Præsentation af skolens dataarbejde. 

 

238 - 18.35-19.05 
Skolemad 
(D/B) 
 

• Som vi kort tidligere drøftede på et bestyrelsesmøde, så er der 
indgået politisk aftale om forsøg med skolemad. Aftalen og 
rammer er beskrevet på: 
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2025/marts/250303-
--aftale-saetter-rammerne-for-nyt-landsdaekkende-forsoeg-med-
skolemad  

• Kort fortalt, skal vi beslutte, om vi vil ansøge om at være med i 
forsøget, og vi skal tage stilling til om en evt. madordning skal 
være for indskolingen, mellemtrinnet eller udskolingen. 
Derudover skal vi vælge mellem en af følgende ordninger: 

o Med forældrebetaling og lokal produktion på skolen 
o Uden forældrebetaling og lokal produktion på skolen 
o Med forældrebetaling og ekstern leverandør 
o Uden forældrebetaling og ekstern leverandør 

 
Referat: 
Drøftelse af tilbuddet og beslutning om at takke nej til ordningen i 
denne omgang, da bestyrelsen ikke kan træffe beslutning på 
mangelfuldt oplysningsgrundlag. 

 

239 – 19.30 -19.40 
Evt.  
 

• Tanker om elementer til årsberetningen til sommer 

• Til info - Topmøde på børne og unge området i Næstved 
kommune afholdes den 13. maj 2025 – invitation og program er 
sendt ud, alle bestyrelsesmedlemmer skal selv tilmelde sig, hvis 
de kan deltage.  

• Til info – Fællesmøde mellem skolebestyrelser (alle) og politikere 
i BUU den 2. juni 2025 kl. 17-19.30 i Herskabssalen på 
Rønnebæksholm.  

• … 
 
Referat: 
Programmet for Børne-Topmødet er videresendt til skolebestyrelsens 
medlemmer.  
Fællesmøde med BUU 2. juni: Sisse, Camilla og Dorte deltager. 
 
 

240 – 19.40 - 20.00 
Godkendelse af referat 
(B) 
 

 
Referatet er godkendt. 

Punkter til kommende møder  28. april 2025 - Glumsø 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2025/marts/250303---aftale-saetter-rammerne-for-nyt-landsdaekkende-forsoeg-med-skolemad
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2025/marts/250303---aftale-saetter-rammerne-for-nyt-landsdaekkende-forsoeg-med-skolemad
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2025/marts/250303---aftale-saetter-rammerne-for-nyt-landsdaekkende-forsoeg-med-skolemad


  

• Makerspace – Bendt vil gerne fortælle om kurser, der har været 
afholdt på området.  

• Evt. Transport til skolerne – bus, sikkerskolevej, hvis ændringer i 
skema (vi afventer fortsat tilbagemeldinger på tilpasning af bus, 
så intet nyt i marts)  

• Budgetopfølgning (Stine) 

• Dilemma – tema afklares på martsmødet (evt. drøfte 
trivselskommissionen anbefalinger eller gennemgå principper 
igen med de nye ændringer) 

• Der udsendes 2 beretninger om året og den ene gør det ud for 
årsberetningen. Den første beretning sendes ud midt november 
og den anden start juni. Hvad der skal med i årsberetningen? 

• …… 
 
 
 


